
                                                                  Protokół Nr  III/10
                                                      z III sesji Rady Miejskiej w Rynie 

    z dnia 30 grudnia 2010 roku                                           

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn
w godz.15,00 do 17,20.

W obradach uczestniczyli:
− Radni Rady Miejskiej
− Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński
− Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska
− Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska
-     Kierownicy Jednostek Podległych
-     Mieszkańcy Miasta i Gminy

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami.
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie  
    między sesjami.
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych.
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w użyczenie   
   nieruchomości oznaczonej nr 140/40 w Monetkach.                                                             
 9.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Rynie. 
10.Podjęcie uchwały w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących  dochody  na 
     wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz  określenia  sposobu i  
     trybu sporządzania planu finansowego dochodów i wydatków,  dokonywania   zmian  w tym  
     planie i ich zatwierdzania.                                                     
11.Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Ryn.
12.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
     na 2011rok.                                                                                             
13.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  
      na 2011 rok.                                                                            
14.Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki opłaty miejscowej na terenie miasta Ryn, zasad    
     i poboru, terminu płatności oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso.        
15.Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do Zgromadzenia Mazurskiego
      Związku Międzygminnego – Gospodarka Odpadami.                                                         
16.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Rynie  na  2011rok.  
17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rynie na 
2011 rok.                                                                                                            
18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej 
      w Rynie na 2011 rok.                                                                                                          
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na 2010 rok.                       
20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIII /307/09 Rady Miejskiej w Rynie
      z dnia 8 lipca 2009r.w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia „ Planu odnowy miejscowości Ryn”   
     Gmina Ryn.                                                                                                                           
21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/378/10 Rady Miejskiej w Rynie
      z dnia 28 kwietnia 2010r.w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Rybical”.                          
22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/379/10 Rady Miejskiej w Rynie 
      z dnia 28 kwietnia 2010r. w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Prażmowo”.             
 23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/380/10 Rady Miejskiej w Rynie
      z dnia 28 kwietnia 2010r. w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Kronowo”.                  
24. Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza MiG Ryn.                                                 
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25. Sprawy rożne. 
26. Zamknięcie posiedzenia.
                                                      

Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia III Sesji Rady Miejskiej w Rynie,  dokonał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Pan M. 
Górski.
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad. W trakcie stwierdzania prawomocności 
w sesji uczestniczyło 14 radnych ( nieobecny : Pan J.Guz).
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.

Ad.2  Przyjęcie porządku obrad.

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.
Porządek został przyjęty przez Radę jednogłośnie, w obecności 14 radnych.

Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Uwag do  protokółu nie zgłoszono.
Protokół  został przyjęty większością głosów ( za- przyjęciem głosowało 12 radnych: przeciw nie 
było; 2 radnych wstrzymało się od głosu).

Ad.4  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  
          sesjami. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał zostało dostarczone radnym przed  
         sesją – stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG poinformował, że:
1/ ogłoszono przetarg na budowę ścieżki spacerowej wokół Jez. Ołów
2/  trwa procedura przetargowa dotycząca wyboru rzeczoznawcy
3/ odbyło się spotkanie z rodzicami dzieci uczęszczających do szkoły w Skopie
4/  przeprowadzono procedurę wyboru banku na potrzeby zaciągnięcia kredytu

Ad.5  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w  
          okresie  między sesjami.  Nie było działań w okresie miedzy sesjami.

Ad.6  Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych.

Pan K. Jarosz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
przedstawił  wniosek  komisji   z  dnia  28.12.10r.  o  dopuszczenie,  w  okresie  zimowym,  do  ruchu 
kołowego  (samochodów osobowych) drogi nad Jeziorem Ryńskim z uwagi na trudności z wyjazdem 
z parkingu przy urzędzie.

Pan A. Jarmołowicz zapytał , w  jaki sposób zostanie rozwiązana sprawa naprawy wyrządzonych 
szkód  przez  firmę  realizującą  inwestycję  wodno-kanalizacyjną  w  Sterławkach  (  uszkodzone 
chodniki, asfalt ).
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Ad.7  Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – odnosząc się do wniosku komisji stwierdził, że w dniu jutrzejszym 
zostanie  przesunięty  znak  drogowy  i  droga  nad  jeziorem  będzie  przejezdna  dla  samochodów 
osobowych ( w jednym kierunku).

Odpowiadając na zapytanie Pana A.Jarmołowicza, Burmistrz odpowiedział, że inwestycja posiada 
trzyletnią gwarancję, w ramach której wszelkie szkody będą usuwane.

Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w użyczenie   
         nieruchomości oznaczonej nr 140/40 w Monetkach.                                                             

Projekt uchwały omówił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG.

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie w użyczenie nieruchomości oznaczonej nr 140/40 w Monetkach. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.
- uchwała Nr III/9/10 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu.

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Rynie ( ul.Zaułek ) . 

Projekt  uchwały  omówił  Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG.  Wyjaśnił,  że  wojewoda  stwierdził 
nieważność podjętej  uchwały ( w dn. 3 listopada br.  )  z uwagi na brak załącznika graficznego. 
Dodał, że wojewodzie nie podobała się również nazwa „ Zaułek”.

Pan K. Jarosz stwierdził, że  nazwa  „ Zaułek „ jest sprzeczna z językiem polskim.

Pani T. Dąbrowska stwierdziła, że nie uważa, żeby to było nie po polsku.

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 
w Rynie ( ul. Zaułek ) .                                              

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za  – 
podjęciem opowiedziało się 12 radnych; przeciw – 1 radny; wstrzymujących się nie było ; 1 radny 
nie brał udziału w głosowaniu ).
- uchwała Nr III/10/10 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu.

Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących 
dochody     na  wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia.
 
Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG-   omówił  projekt  uchwały  z  autopoprawką  polegającą  na 
wykreśleniu  zapisu  paragrafu  4  dotyczącego  określenia   sposobu  i   trybu  sporządzania  planu 
finansowego dochodów i wydatków,  dokonywania   zmian  w tym planie i ich zatwierdzania. 
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Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia jednostek 
budżetowych gromadzących  dochody     na  wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich 
przeznaczenia.

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 14 
radnych.
- uchwała Nr III/11/10 stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokółu.

Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Ryn.

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  z autopoprawką 
dotyczącą podwyższenia o 10% wynagrodzenia zasadniczego i ustalenia go na poziomie 5.720 zł.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wynagrodzenia 
Burmistrza Miasta i Gminy Ryn.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za  – 
podjęciem opowiedziało się 12 radnych; przeciw – 1 radny; 1 radny wstrzymał się od głosu ).
- uchwała Nr III/12/10 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu.

Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
       na 2011rok.                                                                                             

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG-  omówił projekt uchwały z autopoprawką polegającą na zmianie 
zapisu  §  1pkt  3  d,  który  otrzymał  brzmienie:  „  związanych  z  prowadzeniem  działalności  
gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych, zajętych przez podmioty udzielające  
tych świadczeń od 1m kw.pow. – 4,27 zł .”

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  z autopoprawką.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości na 2011rok. 

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za  – 
podjęciem opowiedziało się 11 radnych; przeciw – nie było; 3 radnych wstrzymało się od głosu ).
- uchwała Nr III/13/10 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu.

Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  
          transportowych   na 2011 rok.                                                                            

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG-  omówił projekt uchwały.

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków  transportowych   na 2011 rok. 
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W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za  – 
podjęciem opowiedziało się 13 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu ).
- uchwała Nr III/14/10 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu.

Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki opłaty miejscowej na terenie miasta 
          Ryn, zasad  i poboru, terminu płatności oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG-  omówił projekt uchwały.

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie  określenia  stawki 
opłaty  miejscowej  na  terenie  miasta  Ryn,  zasad   i  poboru,  terminu  płatności  oraz  wysokości 
wynagrodzenia za inkaso.             

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.
- uchwała Nr III/15/10 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu.

Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do Zgromadzenia   
          Mazurskiego  Związku Międzygminnego – Gospodarka Odpadami. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG-  omówił projekt uchwały.  Na przedstawiciela zaproponował 
kandydaturę Pana Juliusza Leczyckiego – Prezesa PGKiM sp. z o.o. w Rynie.

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia 
przedstawiciela  do  Zgromadzenia   Mazurskiego   Związku  Międzygminnego  –  Gospodarka 
Odpadami.                                                         

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za  – 
podjęciem opowiedziało się 12 radnych; przeciw – nie było; 2 radnych wstrzymało się od głosu ).
- uchwała Nr III/16/10 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu.

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Rynie  na   
           2011rok.  

Przewodniczący Komisji Rady poinformowali, że komisje pozytywnie zaopiniowały plan pracy Rady 
Miejskiej na 2011 rok.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Rady Miejskiej w Rynie  na 2011rok.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 
radnych.
- uchwała Nr III/17/10 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu.
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Ad.17  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
          Rynie na 2011 rok.                                                                                                            

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia pracy 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w  Rynie na 2011 rok. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 14 
radnych.
- uchwała Nr III/18/10 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu.

Ad.18  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej 
           w Rynie na 2011 rok.                                                                                                          

Wiceprzewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie przyjęcia  planów 
pracy stałych Komisji Rady Miejskiej  w Rynie na 2011 rok. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 14 
radnych.
- uchwała Nr III/19/10 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu.

Ad.19  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na 2010 rok.                       

Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały.

Pani A. Szymanek zapytała o ekwiwalent za zaległy urlop.

Pani I.  Olszewska – Skarbnik Gminy – odpowiedziała,  że w związku z zakończeniem kadencji  i 
stosunku pracy, przysługuje wypłata ekwiwalentu za 45 dni zaległego urlopu.

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu 
Miasta i Gminy na 2010 rok.                       

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za  – 
podjęciem opowiedziało się 12 radnych; przeciw – nie było; 2 radnych wstrzymało się od głosu ).
- uchwała Nr III/20/10 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu.

Ad.20  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIII /307/09 Rady Miejskiej w Rynie
           z dnia 8 lipca 2009r.w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia „ Planu odnowy miejscowości  
           Ryn”  Gmina Ryn. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG-  omówił projekt uchwały z autopoprawkami:
1/ str. 6/27 akapit dot. zaopatrzenia w gaz - zmienia się zapis na:
„Zaopatrzenie w gaz -  Miasto Ryn jest zasilane w gaz ziemny z krajowego systemu gazowniczego. 
Przez miasto i  gminę przebiega gazociąg wysokiego ciśnienia,  który jest  własnością Pomorskiej 
Spółki Gazownictwa, Oddział Zakład Gazowniczy w Olsztynie:

DN 125 relacji Mrągowo - Giżycko, rok budowy - 1977 r.
DN 80 odgałęzienie do SRP Ryn, rok budowy - 1978 r.
DN 65 odgałęzienie do SRP Monetki, rok budowy - 1980 r.
DN 100 relacji Ryn-Mikołajki, rok budowy - 1989 r.
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Redukcja ciśnienia gazu z wysokiego na niskie dla Rynu następuje w dwóch stacjach  redukcyjnych:
średniego ciśnienia Ryn ; przepustowość Q=600m3/h; rok budowy - 1978 r. (modernizacja w 

1998r.).
 niskiego ciśnienia Ryn ; przepustowość Q=600m3/h; rok budowy - 1978 r. (modernizacja w 1998r.).
średniego ciśnienia Monetki; przepustowość Q=300m3/h; rok budowy - 1980 r.
Przebiegające  przez  teren gminy  gazociągi  pracujące  pod ciśnieniem 5,5  Mpa posiadają  strefy 
zagrożenia wybuchem i wymagania w zakresie podstawowych odległości bezpiecznych, zgodnie z 
obowiązującymi przepisami Rozporządzenia Ministra Gospodarki z dnia 30 lipca 2001 r. w sprawie 
warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać sieci gazowe.”

2/  w  akapicie  dot.  Oświaty  wykreśla  się  zdania:  „Mankamentem  jest  oddalenie  budynku 
Przedszkola, w którym znajduje się stołówka szkolna. Wskazane byłoby wybudowanie stołówki na 
terenie kompleksu szkolnego.”

3/ na str. 10/27 dodaje się w nazwie Parafii  Augsburskiej – słowo „Ewangelicko” 

4/ na str. 13/27 poprawia się  błąd pisarski „Krajny” na: „Krainy”.

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawkami.

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XXXIII /
307/09 Rady Miejskiej  w Rynie z dnia 8 lipca 2009r.w sprawie przyjęcia i  zatwierdzenia „ Planu 
odnowy miejscowości Ryn”  Gmina Ryn. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 14 
radnych.
- uchwała Nr III/21/10 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu.

Ad.21  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/378/10 Rady Miejskiej w Rynie
           z dnia 28 kwietnia 2010r.w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Rybical”. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG-  omówił projekt uchwały z autopoprawką:
1/  str. 3 poprawić oczywisty błąd – Plan Odnowy Miejscowości Rybical (a nie Prażmowa).

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  Nr 
XLV/378/10  Rady  Miejskiej  w  Rynie   z  dnia  28  kwietnia  2010r.w  sprawie  „  Planu  odnowy 
miejscowości Rybical”.                          

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 14 
radnych.
- uchwała Nr III/22/10 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu.

Ad.22  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/379/10 Rady Miejskiej w Rynie 
           z dnia 28 kwietnia 2010r. w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Prażmowo”.             

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG-  omówił projekt uchwały z autopoprawkami:

1/  str.   6 w akapicie „Ciepło” na końcu zdania dodaje się – „olejem opałowym”.
2/  str. 11 w akapicie „Kim mają bć mieszkańcy?” skreśla się słowo ”istotny”.
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Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawkami.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  Nr 
XLV/379/10  Rady  Miejskiej  w  Rynie   z  dnia  28  kwietnia  2010r.  w  sprawie  „  Planu  odnowy 
miejscowości Prażmowo”.             

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 14 
radnych.
- uchwała Nr III/23/10 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu.

Ad. 23  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/380/10 Rady Miejskiej w Rynie
            z dnia 28 kwietnia 2010r. w sprawie „ Planu odnowy miejscowości Kronowo”. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG-  omówił projekt uchwały.

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Finansów,    Rolnictwa i 
Turystyki  -  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  Nr 
XLV/380/10  Rady  Miejskiej  w  Rynie   z  dnia  28  kwietnia  2010r.  w  sprawie  „  Planu  odnowy 
miejscowości Kronowo”.                  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 14 
radnych.
- uchwała Nr III/24/10 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu.

Ad.24  Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza MiG Ryn.                                                 

Wiceprzewodniczący  Rady  zaproponował  skierowanie  skargi  Państwa  J.  W.  Wicha  do  Komisji 
Rewizyjnej celem zbadania zasadności zarzutów w niej zawartych.

Rada większością głosów postanowiła o przekazaniu skargi do Komisji Rewizyjnej ( za głosowało 13 
radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu ).

Ad.25  Sprawy rożne. 

Pan S. Bojarski – Radny Powiatu – zaapelował do Radnych Gminy o otwarcie się na zewnątrz,
o współpracę z Radnymi  Powiatu, z Powiatem. Stwierdził, że na terenie gminy istnieją dwa ośrodki 
powiatowe  tj.  Ośrodek  Sportów  Wodnych  oraz  Warsztaty  Terapii  Zajęciowej,  które  dają  duże 
możliwości do nawiązywania takiej  współpracy. Podkreślił, że przy wspólnych działaniach można 
zrobić  coś  pożytecznego  dla  mieszkańców.  Zwrócił  się  z  prośbą  do  Burmistrza  MiG, 
Przewodniczącego,  Radnych  o  wstrzymanie  się  ze  sprzedażą  budynku  byłego  przedszkola 
położonego przy ul. M. Kopernika,  wybudowanego przed laty w czynie społecznym. Podkreślił, że 
pieniądze są ważne, jednak najważniejsza jest istota ludzka, czynnik społeczny. Dlatego warto, aby 
obiekt ten służył społeczeństwu.

Poinformował,  że  z  rozmów  przedwyborczych  wynikało,  że  przedsiębiorcy  Pan  Budny,  Pan 
Dowgiałło  oczekują  na  współpracę  i  dlatego  warto  wyciągnąć  rękę,  okazać  dobry  gest,  bo  to 
zaowocuje. 
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Poprosił  o zapraszanie jego oraz Pana T. Przymorskiego na sesje Rady Miejskiej.  Podziękował 
swoim wyborcom, za udział w wyborach. Na zakończenie Pan S. Bojarski złożył wszystkim życzenia 
z okazji zbliżającego się Nowego Roku.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – stwierdził, że Radny Powiatu powinien zapoznać się  z ustawą o 
samorządzie powiatowym i wspólnie z pozostałymi Radnymi pracować na rzecz Powiatu.
Burmistrz  zwrócił  uwagę Radnemu Powiatu  -  Panu S.  Bojarskiemu na konieczność właściwego 
utrzymywania dróg powiatowych położonych  na terenie Miasta i Gminy Ryn w sezonie zimowym i 
poza nim.
Poinformował  Pana S. Bojarskiego, że Rada Miejska obraduje o godz. 15,00, w ostatnią środę 
każdego miesiąca.

Pan M. Górski – Wiceprzewodniczący Rady – zauważył, że tematem dzisiejszych obrad były stawki 
podatków na rok przyszły. Nie wzbudziło to zainteresowania przedsiębiorców , ponieważ nie przybyli 
na sesję.

Pan M. Szczebiot  zwrócił  się  z zapytaniem do Pana S.  Bojarskiego,  co ma na myśli  mówiąc o 
otwartości Rady. Dodał, że należy wyrażać się  konkretnie. Podkreślił, że nigdy się nie zdarzyło, aby 
Burmistrz ,czy też pracownicy urzędu, odmówili pomocy załatwieniu sprawy ważnej dla jego okręgu 
wyborczego.

Pan D. Kowalski  zwrócił  uwagę na fakt  nieodśnieżenia terenu obok  garaży na osiedlu przy ul. 
Świerczewskiego.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że gmina nie ma obowiązku odśnieżania terenu 
przy garażach. Podkreślił, że drogi gminne utrzymane są w lepszym stanie niż powiatowe.

Pan M. Górski – Wiceprzewodniczący Rady – przypomniał,  że na ostatniej  sesji  była poruszana 
sprawa odśnieżania chodnika przy  budynku rotacyjnym.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że ten chodnik,  od płotu wzwyż, od jakiegoś już 
czasu jest utrzymywany. W dalszej części, za stosowną umową podpisaną ze wspólnotą, czy też 
właścicielem narożnego budynku, chodnik jest również utrzymywany.

Pan S. Kożuszko zapytał Pana S. Bojarskiego, co ma rozumieć przez otwartość.

Pan S. Bojarski  odpowiedział,  że słowo „ otwartość” jest chyba zrozumiałe dla każdego Polaka. 
Dodał,  że  chodziło  mu o  wzajemną  współpracę.  Na  przykład  organizując  wspólne  posiedzenie 
komisji socjalnych obu rad, by porozmawiać na różne tematy.
Zwrócił uwagę, że droga do Knisu nie jest pierwszoplanowa , ani dla gminy, ani dla powiatu. Była w 
ujęta w planie na rok 2010, a została przeniesiona na 2011r. Zapytał, czy nie może być robiona 
droga do Jeziorek, którą nie  można przejechać. Można by to w ramach współpracy uzgodnić i te 
inwestycje przenieść.

Pan K. Jarosz zwrócił uwagę na to, że w poprzedniej kadencji gmina dołożyła do zadań powiatu 
ponad milion złotych. Dofinansowała między innymi budowę mostu, remonty dróg powiatowych.

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  MiG  –  zapewnił,  że  gdyby  parlament  podjął  decyzję  o  likwidacji 
powiatów , gmina Ryn poradziła by sobie ze wszystkim zadaniami powiatowymi.

Pani  A.  Szymanek  stwierdziła,  że  na  prośbę  Pana  S.  Bojarskiego  dotyczącą   współpracy 
wystarczyło odpowiedzieć „ dziękujemy  postaramy się współpracować, będzie dobrze ”.

Pan M. Podskalny – Radny Powiatu – podkreślił, że to jest dopiero początek wspólnej drogi. Jako 
Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu   na  pewno  będzie  chciał  się  spotkać  z 
analogiczna Komisją działającą przy Radzie Miejskiej. Głęboko wierzy w to, że pomiędzy Radnymi 
Powiatowymi będzie istniała współpraca, bo inaczej sobie tego nie wyobraża.
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Pan M. Górski – Wiceprzewodniczący Rady – złożył życzenia Noworoczne wszystkim obecnym na 
sali.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – podkreślił, że kończący się 2010 rok, było rokiem dobrym. Nie jest 
prawdą , że Burmistrz MiG , Rada Miejska nie współpracowała z ościennymi samorządami , w tym z 
samorządem powiatu. Pojęcie gminy na temat współpracy jest inne niż powiatu. Gmina nie będzie 
płaciła  powiatowi  nienależnych  mu pieniędzy.  Natomiast  dobrze  zrozumiana  współpraca  będzie 
realizowana. Powiat musi pamiętać, że oprócz dróg powiatowych położonych na terenie gminie Ryn, 
gmina ma swoje drogi w opłakanym stanie. Powiat do dróg gminnych nie dołożył nigdy, ani centa.
Zaprosił do współpracy. Zaznaczył, że jeżeli powiat dołoży do dróg gminnych, gmina dołoży do dróg 
powiatowych,.
Z okazji Nowego Roku, Burmistrz życzył wszystkim zdrowia, słońca wszystkim obecnym oraz ich 
rodzinom.

Na zakończenie wysłuchano kolęd w wykonaniu  chóru dziewczęcego „ Moderatico” działającego 
przy Ryńskim Centrum Kultury. 

Ad.26  Zamknięcie posiedzenia.
                                                      

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady zamknął III sesję Rady 
Miejskiej w Rynie.
 

Protokółowała:                                                                    Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej

Bożena Dybała
                                                                                                      Mirosław Górski
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